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Z  á p i s

ze 7. schůze rozpočtového výboru Poslanecké sněmovny Parlamentu, která se konala ve dnech 20 a 21. 
listopadu 2002 v Praze

Přítomni: poslanci a hosté dle prezenčních listin

středa 20. listopadu 2002

Jednání zahájil předseda výboru posl. M. Kalousek. Přivítal poslance RV a hosty. Navrhl 
změnu programu: přesunout bod 6. za bod 3 (hlasování: +11, 0, 0); vzhledem k tomu, že nebyl 
přítomen dostatečný počet poslanců, návrh nebyl přijat. Navrhl, aby výbor jednal podle následujícího 
programu:

středa 20. listopadu 2002
1. Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 381 - Nejvyšší kontrolní 

úřad
2. Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 345 - Český statistický 

úřad
3. Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 341- Úřad pro veřejné 

informační systémy
4. Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 312 - Ministerstvo 

financí
5. Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 302 – Poslanecká 

sněmovna Parlamentu
6. Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 303 - Senát Parlamentu
7. Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 301 - Kancelář 

prezidenta republiky
8. Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 347 - Komise pro cenné 

papíry
9. Návrh poslanců Martina Kocourka, Libora Ježka, Vladimíra Doležala a dalších na vydání 

zákona, kterým se mění a doplňuje zákon č. 586/1992 Sb., o daních z příjmů, ve znění 
pozdějších předpisů a zákon č. 588/1992 Sb., o dani z přidané hodnoty ve znění pozdějších 
předpisů (tisk 89)

10. Rozpočtová opatření
11. Informace o činnosti podvýboru pro kontrolu
12. Sdělení předsedy, různé
13. Návrh termínu a pořadu další schůze výboru

čtvrtek 21. listopadu 2002
14. Návrh rozpočtu Úřadu pro dohled nad družstevními záložnami na rok 2003 (tisk 80)
15. Střednědobý výhled státního rozpočtu České republiky na roky 2004 a 2005
16. Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 397 - Operace státních 

finančních aktiv
17. Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 396 – Státní dluh
18. Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 398 – Všeobecná 

pokladní správa - zahájení

S tímto návrhem vyslovili souhlas všichni přítomní poslanci (+15, 0, 0); seznam hlasujících 
viz příloha zápisu č. 1, str. 1.
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***

1.
Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 381 - Nejvyšší kontrolní úřad

Úvodní slovo přednesl prezident Nejvyššího kontrolního úřadu JUD. L. Voleník. Požádal 
rozpočtový výbor o začlenění plánovaných výdajů na financování komunikační infrastruktury veřejné 
správy určené pro NKÚ přímo do kapitoly NKÚ. Tyto prostředky jsou dle vládního návrhu začleněné
do rozpočtové kapitoly Všeobecná pokladní správa. Úpravou nedojde ke změně rozpočtu kapitoly 
NKÚ, neboť běžné výdaje ve výši 5 455 tis. Kč zůstávají i nadále v objemu ostatních běžných výdajů. 
Tabulka navržených změn viz příloha zápisu č. 2. Zpravodajem byl posl. A. Macháček, který 
doporučil kapitolu úpravy schválit včetně navržené úpravy.

V rozpravě vystoupili posl. M. Kalousek (Prostředky pro NKÚ v kapitole VPS patřící 
exekutivě by mohlo být vysvětlováno jako ovlivňování nezávislého úřadu.), S. Recman (Ovlivní 
změna závazné ukazatele kapitoly?) Zpravodaj vysvětlil, že položky jsou vybilancovány.

Bylo přijato usnesení č. 79 (+15, 0, 0); seznam hlasujících viz příloha zápisu č. 1, str. 1.

* * *
Předseda výboru posl. M. Kalousek opětovně navrhl přeřazení bodu 6. za bod 3.

(hlasování: +15, 0, 0); přehled hlasování viz příloha zápisu č.1, str. 2.
* * *

2.
Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 345 - Český statistický úřad

Úvodní slovo přednesl místopředseda Českého statistického úřadu J. Procházka. Uvedl, že 
činnost ČSÚ významně ovlivnily povodně. Dopady do návrhu státního rozpočtu jsou vlivem větších 
nároků na komunikaci, na pronájmy náhradních prostor a dále na cestovné a povinnou konzervaci 
původní budovy ČSÚ dle zákona.  Zpravodajem byl posl. J. Mládek. Konstatoval celkové zničení 
budovy ČSÚ. MF odhadlo náklady na konzervaci budovy na 10 mil. Kč. Předpoklad uzavření staré 
budovy a předávka MF je k 20. prosinci.

V rozpravě vystoupili posl. J. Mládek (Nutno brát v úvahu, že z Karlína nelze jen odejít. To 
by nebylo rozumné.), S. Recman (Bude nový objekt užívat jen ČSÚ, nebo bude i jiný uživatel?). 
O: J. Procházka: Stavba nové budovy je v lokalitě u stanice metra Skalka. Má být dokončena do 
konce roku 2003. Původně se předpokládalo společné užití s NKÚ. Z důvodů nezávislosti NKÚ tuto 
variantu odmítl. ČSÚ počítá s 850 zaměstnanci. Budova je určena pro 1100 lidí. Existuje rezerva cca 
250 lidí. Posl. M. Kalousek (Obsahuje smlouva na nový objekt i sankce při nedodržení termínu?). 
O: J. Procházka: Smlouva je koncipována tak, že při nedodržení termínu budovu nekoupíme). Posl. 
J. Gongol (Proč je nárůst cestovného o 20%?). O: J. Procházka: Jsme zváni na akce EU, proto jsou 
zvýšené nároky na zahraniční cestovné.

Bylo přijato usnesení č. 80 (+15, 0, 0); seznam hlasujících viz příloha zápisu č. 1, str. 2 .

3.
Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 341- Úřad pro veřejné 

informační systémy
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Úvodní slovo přednesl ministr vlády ČR pověřený řízením Úřadu pro veřejné informační 

systémy V. Mlynář. Vysvětlil složitou situaci, kdy zákon předjímá zřízení ministerstva od 1. 1. 2003, 
ale návrh státního rozpočtu vychází z platných zákonů v době jeho sestavování. Navržené prostředky 
jsou určeny především na opravu budovy, údržbu a automobilový park. Zpravodajem byl posl. 
J. Václavek. Uvedl, že navržené rozpočtové prostředky /příjmy, běžné i kapitálové výdaje/ odpovídají 
návrhu státního rozpočtu jako celku. Z porovnání s rokem 2002 vyplývají rozdíly, které zasluhují 
vysvětlení. Především pokles příjmů na 13%, nárůst výdajů na 185%, z toho  běžných výdajů o 45%. 
Zpravodaj navrhl, aby rozpočtovému výboru byly údaje rozpočtu ÚVIS předkládány ve struktuře 
požadované rozpočtovým výborem. Jedná se především o návaznost a srovnatelnost výdajů 
s předchozím rozpočtovým obdobím. 

V rozpravě vystoupili posl. P. Braný (Proč dochází k nárůstu výdajů o 54,5 mil. Kč? Proč je 
tak vysoké cestovné do zahraničí?), S. Recman (Navrhl doplnění standardního usnesení, aby 
rozpočtový výbor obdržel předběžný pracovní návrh potřeb nově zřizovaného resortu), J. Gongol
(Kolik bude mít ministerstvo zaměstnanců a jak je řešeno odstupné?), A. Macháček (Kolik 
pracovníků přechází od MDS ze sekce pro spoje na nové ministerstvo?). O: náměstek Šerák:
Zrušením prodejny zahraniční literatury jejíž činnost neodpovídá zákonu se sníží příjmy o 131 
mil.Kč. M. Frankl: Navýšení výdajů je v kapitálové oblasti určeno na opravu budovy a navýšení 
běžných výdajů o 16 mil. Kč je z důvodu zapojení resortu do evropských informačních systémů. 
Předpokládaný počet pracovníků je 123; s odstupným nepočítáme. Od MDS přechází 30 pracovníků. 

Bylo přijato usnesení č. 81 (+17, 0, 0); seznam hlasujících viz příloha zápisu č. 1, str. 2.

6.
Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 302 – Poslanecká sněmovna 

Parlamentu

Úvodní slovo přednesl vedoucí Kanceláře PSP P. Kynštetr. Navrhované nedaňové příjmy 
celkem na rok 2003 představují částku16 700 tis. Kč. Návrh výdajů je ve výši 983 823 tis. Kč. Z toho 
finanční prostředky na platy poslanců a další zákonné náležitosti jsou ve výši 150 228 tis. Kč 
Zpravodajskou zprávu přednesl v zastoupení zpravodaje posl. M. Krause posl. A Macháček. Uvedl, 
že vedoucí kanceláře v úvodním slově řekl vše. Příjmy i výdaje označil za reálné.

V rozpravě vystoupili posl. V. Doležal (Proč nejsou v Poslanecké sněmovně nárůsty běžných 
výdajů v úrovní odpovídající obdobným kapitolám?), P. Braný (Jaká je kompetence Komise pro 
činnost kanceláře PSP, zejména k požitkům při zahraničních cestách?), L. Šustr (Dotázal se, jak je 
zabezpečen nákup výpočetní techniky za prostředky schválené rozpočtovým výborem v rámci 
rozpočtového opatření?), A. Macháček (Navrhl doplnit usnesení ve smyslu, aby bylo možné 
srovnávat kapitoly Senátu a Poslanecké sněmovny.), M. Kalousek (Vyslovil obavu formálního 
problému při uplatnění návrhu posl. A. Macháčka.), A. Macháček (Svůj návrh stáhl.). O: P. Kynšetr: 
Pro nákup výpočetní techniky je vypsáno výběrové řízení. Je předpoklad, že k dodávce a vybavení 
poslanců dojde během prosince a ledna. Upozornil na problém položky na informační technologie 
vedené v kapitole VPS. Nárůst v položce zahraničních cest není neboť PS dosud nečerpala 
rozpočtovanou částku v plné výši. Dále osvětlil používání tříd v letecké dopravě, zejména možné 
manipulace s letenkami dle momentálních potřeb poslanců. Proto je využívána třída Bussines a je to 
ekonomické řešení pro Poslaneckou sněmovnu.

Bylo přijato usnesení č. 84 (+18, 0, 0); seznam hlasujících viz příloha zápisu č. 1, str. 4 .

4.
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Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 303 - Senát Parlamentu

Úvodní slovo přednesl vedoucí Kanceláře Senátu P. Pelant. Uvedl, že původně stanovené 
celkové výdaje kapitoly ve výši  593 620 tis. Kč byly usnesením vlády zvýšeny o 15 mil. Kč 
s účelovým určením na úhradu povodňových škod. Běžné výdaje představují 467 264 tis. Kč, 
kapitálové výdaje 140 000 tis. Kč,  příjmy 2 700 tis. Kč. Zpravodajem byl posl. J. Patočka. Úroveň 
výdělků v porovnání s Poslaneckou sněmovnou Parlamentu je sladěna, ale nikoliv u nákladů 
v porovnání na jednoho senátora resp. poslance.

         V rozpravě vystoupili posl. M. Kalousek (Areál Senátu byl postižen povodněmi, nejsem 
nakloněn snižování navržených kapitálových výdajů), J. Patočka (Opakuji podstatný rozdíl je 
v "obsluze" na osobu.), M. Kocourek (Je tlak medií, že se údajně v budově Senátu buduje fitnes, 
hydraulické parkoviště. Chci znát skutečnost, aby ji bylo možné obhájit před veřejností.), 
A. Macháček (Srovnání běžných výdajů mezi Senátem a PSP vyplývá z předložené tabulky.). 
O: senátor Balabán: Cestovné je oblíbená mediálně účelově užívaná záležitost proti Senátu. Pokud by 
došlo ke krácení prostředků na obnovu po povodních nutno počítat, že se náklady na stavební práce 
ještě zvýší. P. Pelant: Příjmy Senátu klesají menšími příjmy služeb gastro, zejména u společenských 
akcí Senátu. Žádné fit centrum se nestaví. Původní záměr na stavbu garáží obdobných v Poslanecké 
sněmovně se zúžil. Pozměňující návrh posl. J.Patočky na snížení nákladů na cestovné ve prospěch 
odstranění následků povodní byl přijat (+10, -3, 4); seznam hlasujících viz.příloha zápisu č. 1, str. 3.

Bylo přijato usnesení č. 82 (+17, 0, 0); seznam hlasujících viz příloha zápisu č. 1, str.3.

5.
Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 312 - Ministerstvo financí

Úvodní slovo přednesl náměstek ministra financí J. Volf. Uvedl, že návrh kapitoly se vztahuje 
na problematiku cel, finančních úřadů a samotného Ministerstva financí. Nově vzniká Úřad pro 
zastupování státu v majetkových záležitostech. V oblasti cel existuje vedle Generálního ředitelství 
i 8 krajských ředitelství, 91 celních územních orgánů, dále pobočky a inspektorát cel. 8 ředitelství 
finančních úřadů, 222 územních orgánů a 2 vzdělávací zařízení představuje celkem 15 793 
pracovníků. MF zabezpečuje i vydávání tiskovin a cenin (např. kolků, dálničních známek). Součástí 
jsou i rozsáhlé informační systémy CIS, ADIS a systémy pro tvorbu státního rozpočtu a sledování 
jeho průběžného plnění.  Běžné výdaje MF představují 755 mil. Kč, z toho 73 % tvoří osobní výdaje 
(platy, povinné odvody a naplnění FKSP), kapitálové výdaje jsou ve výši 1 452 mil. Kč.

Zpravodajem byl posl. M. Kalousek. Návrh je předložen v souladu s metodickým pokynem. 
Obsahuje dva problémy: 1/ extenzivní nárůst výdajů při rozšiřování působnosti(kompetencí) MF, 
navíc bez efektivity a známek úspor. 2/ Problém je Úřad zastupování státu v majetkových 
záležitostech. Proto předložil návrh na přerušení projednávání kapitoly. Vyslovil neochotu podpořit 
vyšší výdaje na "Úřad" nad hodnotu uvedenou v důvodové zprávě k zákonu o Úřadu pro zastupování 

státu v majetkových záležitostech (původně zákona o finanční prokuratuře).

V rozpravě vystoupili posl. J. Mládek (Podpořil předsedu v jeho názoru. Zdědí-li Úřad 
zaměstnance, musí počítat, že někoho propustí a naopak někoho pro nově vymezenou činnost přijme. 
Domnívá se proto, že s určitou částkou na odstupné bude potřeba počítat.), A. Macháček (Do kdy by 
se mělo projednávání kapitoly přerušit?), J. Patočka (Státní správa představuje 510 tisíc zaměstnanců 
a spotřebovává přes 100 mld. Kč prostředků ze státního rozpočtu. K tomu je potřeba připočíst 
úředníky krajů a obcí.), S. Recman (Doporučuje přerušit projednávání tohoto bodu), J. Václavek
(Jaký dopad mělo zvýšení platů o 11% o měsíc dříve než se původně předpokládalo?). O: J. Volf: 
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Z MF a OkrÚ by mělo přejít dle předpokladů 760 zaměstnanců představující potřebu nákladů ve výši 
1,6 mld. Kč. Problémem je uplatnění zákona o ukončení činnosti Okresních úřadů.

Projednávání tohoto bodu bylo přerušeno do 28. 11. 2002 (+11, - , 6); přehled hlasování viz 
příloha zápisu č.1, str. 3.

7.
Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 301 - Kancelář prezidenta 

republiky

Úvodní slovo přednesla vedoucí ekonomického odboru Kanceláře prezidenta republiky 
E. Kárlová. Kapitola státního rozpočtu zahrnuje Kancelář prezidenta, dále Správu pražského hradu 
a zámek Lány. V příštím roce nepočítá KPR s žádnými příjmy, nárůstem výdajů na 103,4% proti roku 
2002, tj. ve výši 308 mil. Kč. Z toho 85% představují náklady mezd a povinných odvodů s nimi 
spojených. Zpravodajskou zprávu přednesl v zastoupení zpravodaje posl. V. Tlustého poslanec 
J. Patočka. Doporučil kapitolu rozpočtovému výboru přijmout.

V rozpravě vystoupili posl.  M. Kalousek (Nárůst na fota pana prezidenta se týká obrazů 
nového prezidenta v  příštím roce?). O: E. Karlová: Nikoliv, jde o fota pana prezidenta zasílaná 
v odpovědích na dopisy a předávaná při návštěvách u pana prezidenta.

Bylo přijato usnesení č. 85 (+17, 0, 0); seznam hlasujících viz příloha zápisu č. 1, str. 4 .

* * *
V této chvíli předseda výboru M. Kalousek  navrhl předsunutím bodu č. 9.

Změna byla přijata(+16, 0, 0); přehled hlasování viz příloha zápisu č. 1, str. 4.
* * *

9.
Návrh poslanců Martina Kocourka, Libora Ježka, Vladimíra Doležala a dalších na vydání zákona, 
kterým se mění a doplňuje zákon č. 586/1992 Sb., o daních z příjmů, ve znění pozdějších předpisů 

a zákon č. 588/1992 Sb., o dani z přidané hodnoty ve znění pozdějších předpisů (tisk 89)

Návrh uvedl zástupce předkladatelů posl. M. Kocourek. Uvedl, že jde o novelu spojenou 
s povodněmi. Novela obsahuje osvobození od daní subjektů dotčených povodněmi a těch, kteří 
napomáhali odstraňovat povodňové škody. Otázka nerealizovaných kursových ztrát bude po dohodě 
s MF řešena následně jiným zákonem. Zpravodajem byl v zastoupení posl. M. Krause posl. M. Vlček. 
Návrh předkladatelů řeší výhrady k dříve předloženému vládnímu návrhu. Stanovisko MF není zatím 
k dispozici. Proto navrhuje projednávání bodu přerušit.

V rozpravě vystoupili poslanci M. Kalousek (Věcně i procedurálně jde o precedent, neboť 
návrh v 1. čtení neprošel. Jde o projednávání předem. Z toho důvodu nebude bod dnes uzavřen.), 
J. Gongol (Z důvodové zprávy nevyplývá kvantifikace návrhu. Chce znát hrubý odhad dopadů.). 
O: M. Kocourek: S MF došlo k dohodě, že navrhovatelé ustoupí od projednávání v režimu podle § 90 
odst. 2 a MF bude spolupracovat při projednávání ve zkrácené lhůtě (cca 5 dnů). Dopady daňových 
změn lze dopočíst na cca 1 mld. Kč. Dopad kursových ztrát nebyl rozpočtován. Zpravodaj navrhl 
přerušit projednávání tohoto bodu (+17, 0, 0); přehled hlasování viz příloha zápisu  č. 1, str. 5.

8.
Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 347 - Komise pro cenné papíry
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       Návrh uvedl předseda Komise pro cenné papíry F. Jakub. Uvedl, že prioritou pro KCP je 
dobudování informační a monitorovací sítě a dokončení budovy. K tomuto účelu jsou navrženy 
kapitálové výdaje ve výši 24,880 tis. Kč. Celkové výdaje představují 114 mil.Kč. Z běžných výdajů je 
74,6% určeno na platy a odvody s nimi spojené tj. j. 67 mil Kč a 22,750 mil.. Kč  jsou ostatní běžné 
výdaje. Zpravodajskou zprávu přednesl v zastoupení zpravodaje posl. V. Tlustého posl. J. Patočka.. 
Kapitola je navržena zcela v intencích  zadaných  MF, proto je stanovisko zpravodaje doporučující.

V rozpravě vystoupil posl. L. Doležal: Prosí o doplnění srovnání údajů mezi roky 2002 
a 2003. O: F. Jakub: Srovnávací informace jsou v úvodu písemného podkladu.

Bylo přijato usnesení č. 86 (+16, 0, 1); seznam hlasujících viz příloha zápisu č. 1, str. 5.

10.
Rozpočtová opatření

V rámci tohoto bodu byly projednány následující žádosti na rozpočtová opatření:

1)  Rozpočtové opatření Ústavního soudu.
Návrh odůvodnil ředitel soudní správy ÚS  V. Minařík. Navrhl přesun kapitálových výdajů v celkové 
výši 2,1 mil. Kč do výdajů  běžných (mzdových). Zpravodajem byl posl. M. Kalousek. Výše 
navrhovaného rozpočtového opatření není problém,  ale přesun z investic do mezd zasluhuje bližší 
vysvětlení. V rozpravě vystoupili posl. J.Václavek (V letošním roce navrhuje přesun investičních 
prostředků do mezd a v návrhu státního rozpočtu na rok 2003 žádá dalších 17 mil. Kč opět na 
investice.), V.Doležal a A. Macháček (Potřebu navýšení mezd pracovníků ÚS lze pochopit, ale proč 
se navrhuje zvýšení mezd soudců?). Odpovědi navrhovatele byly neuspokojivé. Byla přijata zpráva 
o projednání č. 87 (+6, 0, 12); přehled hlasování viz příloha  zápisu č. 1, str.5.
2)  Rozpočtové opatření Ministerstvo vnitra.
Návrh odůvodnila zástupkyně MV A. Štanclová. Zpravodajem byl posl. M. Kalousek. Uvedl, že 
návrh změny je vybilancován a prostředky ve výši cca 5 mil. Kč budou použity na obnovu po 
povodních. V rozpravě vystoupili poslanci L. Doležal (Je navrhováno použít nečerpaných prostředků 
z programu informačních systémů?) J.Gongol (Prostředky programu informačních technologií zůstaly 
nevyužity proto, že hodnocení EIA bylo levnější, nebo je hodnocení dosud nedokončené?). Na otázky 
odpověděla A. Štanclová. Bylo přijato usnesení č. 88 (+12, 0, 5); přehled hlasování viz příloha 
zápisu č. 1, str. 6.
3)  Rozpočtové opatření MŠMT
Návrh  odůvodnila ministryně  P. Buzková. Požádala  výbor o schválení klíčového opatření pro 
MŠMT převodem 420 mil. Kč z kapitoly č. 397 OSFA na výdaje  kapitoly č. 333 MŠMT na program 
státní informační politiky § 3299, pol. 5162 a pol. 5169. Prostředky určené na krytí nákladů programu 
byly použity začátkem roku 2002 na zvýšení mezd  učitelů dle dohody s odbory. Proto je potřebné 
kapitolu posílit. Zpravodaj posl. M. Kalousek vyjádřil nespokojenost s rozpočtovou nekázní resortu. 
S ohledem na  skutečnost, že předložený návrh je vybilancovaný, doporučil jej pro tentokrát přijmout. 
V rozpravě vystoupili poslanci L.Doležal (Kdo měl pověření k chybnému čerpání prostředků 
rozpočtu resortu?), M. Kalousek (Odbory prosadily zvýšení o 950 mil.Kč, které MŠMT nemělo. Byl 
to výsledek jednání V. Špidly, ministra E. Zemana a zástupců odborů.), P. Braný (Je navrhovaná 
rozpočtová změna schválena MF?). Tajemník rozpočtového výboru P. Jelínek: To vyplývá z usnesení 
vlády k tomuto rozpočtovému opatření. Ministr B. Sobotka tuto skutečnost potvrdil. Bylo přijato 
usnesení č. 89 (+14, -1, 2); přehled hlasování viz příloha zápisu č.1, str.6.
4)  Rozpočtové opatření ministerstvo zemědělství
Návrh uvedl náměstek ministra zemědělství K. Venera. Navrhované prostředky budou využity pro 
odstranění následků povodní u čističek odpadních vod a kanalizací. Zpravodajem byl posl. 
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M. Kalousek. Ten návrh doporučil přijmout. V rozpravě nevystoupil žádný poslanec. Bylo přijato 
usnesení č. 90 (+16, 0, 0); přehled hlasování viz příloha zápisu č.1,  str.6.
5) K následným rozpočtovým opatřením MDS, MŠMT, MZe, které jsou na vrub kapitoly OSFA 

byla vedena se souhlasem všech přítomných společná rozprava zástupců resortů, kterých se 
návrhy rozpočtových opatření dotýkají. Ministr financí B. Sobotka ke kapitole OSFA: Resorty 
předložily požadavky a na jednání vlády je obhájily. Proto podporuje navržená rozpočtová 
opatření. Ministryně školství P. Buzková: 420 mil.Kč je určeno na splátku dluhu ministerstva. 
Dojde k jeho snížení. V příštím roce by letošní nesplacení části dluhu narostlo podle sankcí 
vyplývajících ze smluvních vztahů. Ministr dopravy M. Šimonovský: Od 1. 1. 2001 jsou v 
platnosti 3 nové zákony převádějící agendy z MV na MDS. Delimitováno bylo 128 mil. Kč. 
Potřeba je cca 800 mil. Kč.To vyplývá z uzavřených smluv. Jejich znění je předmětem 
důkladných prověrek. Z celkové výše rozpočtových výdajů resortu 4 mld. Kč je uvedený rozdíl 
750 mil. Kč neřešitelný problém. Náměstk ministra zemědělství K. Venera: Navrhovaná změna 
řeší částečně škody po povodních. Náměstek ministryně zdravotnictví Nováček. Návrh převodu 
60 mil. Kč na úhradu závazků za léky AVELu.
Zpravodajem byl posl. M. Kalousek. Návrhy, již dříve rozpočtovým výborem projednávané, 
zrekapituloval. Návrh MZdr navrhl vzít na vědomí, neboť návrh nespadá ze zákona do 
schvalovacího řízení (změna je menší jak 10%) a je zcela v  kompetenci exekutivy. V rozpravě 
dále vystoupili poslanci J.Patočka, M. Kalousek. V.Doležal, J. Gongol, P. Braný, M. Urban. 
Zdůraznili, že potíže financování MŠMT jsou dlouhodobé, spojované s  programem INDOŠ. 
Obdobná je situace ve financování zdravotnictví (státních nemocnic) a při převodu na kraje se 
problémy vyostří. K problému nemocnic uvedl B. Sobotka, že více jak polovina nemocnic je 
bezproblémových. Dluhy mají  nemocnice s malými výkony, přebytečnými a méně využitými 
drahými přístroji. P. Buzková uvedla, že přijme opatření, až bude k dispozici nález NKÚ.
K návrhu rozpočtového opatření MDS bylo přijato usnesení č. 91 (+11, -3, 0); přehled hlasování 
viz příloha zápisu č. 1 , str. 7.
K návrhu rozpočtového opatření MŠMT bylo přijato usnesení č. 92 (+14, -1, 2); přehled 
hlasování viz příloha zápisu č. 1, str. 7.
K návrhu rozpočtového opatření MZe bylo přijato usnesení č. 93 (+16, 0, 0); přehled hlasování 
viz příloha zápisu č. 1, str. 7.
K návrhu rozpočtového opatření MZdr bylo přijato usnesení č. 94 (+15, 0, 1); přehled hlasování 
viz příloha zápisu č. 1, str. 8.
K jednotlivým usnesením byla přijata doprovodná usnesení. K návrhu MŠMT (+16, 0, 0); 
přehled hlasování viz příloha zápisu č. 1, str. 8. K návrhu MDS (+16, 0, 0); přehled hlasování viz 
příloha zápisu č. 1, str. 8. K návrhu MZe (+13, 0, 3); přehled hlasování viz příloha zápisu č. 1 
,str. 9.

11.
Informace o činnosti podvýboru pro kontrolu

Informaci podal předseda podvýboru posl. A. Macháček. Informoval o jednání podvýboru pro 
kontrolu, které se uskutečnilo dne 6. 11. 2002 a pokračování schůze dne 20. 11. 2002. Doporučil 
navrhnout rozpočtovému výboru usnesení k politickým stranám. V diskusi nevystoupil žádný 
poslanec. Bylo přijato usnesení č. 101 (+18, 0, 0); přehled hlasování viz příloha zápisu č. 1, str. 9.

12.
Sdělení předsedy, různé

V rámci tohoto bodu bylo projednáno:
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a) Předseda po diskusi stanovil konečný termín pro nominaci členů do nově zřízeného podvýboru na 

30. listopadu 2002.
b) Předseda výboru stanovil zpravodaje k tiskům projednávaným v prvním čtení v PS PČR 

následovně:  e sněmovnímu tisku č. 116 (dluhopisy) posl. M. Kocourka, č. 118 (daň z nemovitostí)
L.Šustra, č. 121 (platy ústavních činitelů) J. Václavka, č 124(spořitelní a úvěrová družstva) S. 
Recmana, č. 131 (daň z příjmů) M. Kalouska, č.135 (st. dluhopisový program) M. Krause a č. 136 
(rozšíření finanční dohody ČR-EU) P. Rafaje.

c) Předseda výboru pro veřejnou správu, regionální rozvoj a životní prostředí R. Martínek zaslal 
dopis v němž oznámil, že VSRŽP zřídil pracovní podvýbor pro informační systémy ve veřejné 
správě a poslanci zajímající se tuto problematiku se mohou přihlásit v sekretariátu výboru.

d) Posl. L. Šustr uvedl problematiku obnovy smluv poslaneckých kanceláří. Jde zejména o kanceláře 
poslanců, kteří byli poslanci již v minulém volebním období a nabyli dojmu, že jejich smlouvy 
přechází automaticky do volebního období následujícího. Nyní se dostávají do problému, že 
využívají svých kanceláří bez smlouvy a bude obtížné zpětně tuto záležitost uspokojivě řešit. 
V diskusi vystoupili poslanci M. Kalousek (Požádal o předložení návrhů na příští schůzi 
rozpočtového výboru), M. Vlček (Doporučuje problém řešit.), J. Mládek (Chce znát rozsah 
problému.).

13.
Návrh termínu a pořadu další schůze výboru

Předseda výboru posl. M. Kalousek navrhl, aby 8. schůze rozpočtového výboru se 
uskutečnila ve čtvrtek 28. listopadu 2002 s tímto pořadem:

od 9.00 hodin
1. Vládní návrh zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 2003 (tisk 93) a státní rozpočet 

České republiky na rok 2003 (dle dokumentace k návrhu zákona) – společné jednání se 
zpravodaji výborů a  příprava návrhu usnesení ke 2. čtení SR na rok 2003 pro PSP

od 11.00 hodin
2. Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 398 – Všeobecná 

pokladní správa - dokončení
3. Zbývající nedokončené kapitoly SR přikázané rozpočtovému výboru - dokončení
4. Rozpočtová opatření
5. Informace o činnosti podvýboru pro kontrolu
6. Sdělení předsedy, různé
7. Návrh termínu a pořadu další schůze výboru

od 13.15 hodin
8. Setkání rozpočtového výboru s prezidentem republiky k problematice státního rozpočtu na rok 

2003

od 16.00 hodin
9. Pokračování jednání - příprava návrhu usnesení RV ke 2. čtení SR na rok 2003 pro PSP (nebude-

li dopolední jednání ukončeno)

S navrženým termínem a pořadem vyslovili souhlas všichni přítomní poslance (+17, 0, 0); 
přehled hlasování viz příloha zápisu č. 1, str.9.

čtvrtek 21. listopadu 2002
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14.
Návrh rozpočtu Úřadu pro dohled nad družstevními záložnami na rok 2003 (tisk 80)

Návrh uvedl předseda ÚDDZ J. Vrzal. V duchu zákona o finanční kontrole vzniká na úřadu 
oddělení vnitřního auditu. Do výdajů jsou zařazeny jak výdaje na zabezpečení Úřadu samotného, tak 
výdaje související s výkonem činnosti ve smyslu výdajů na zajištění nucených správ a likvidaci 
a splátky. Příjmy jsou navrženy ve výši 38 020 tis. Kč a výdaje ve stejné výši. Z nich výdaje 
kapitálové tvoří 750 tis. Kč Zpravodajem byl  posl. M. Doktor :(Vlastní příjmy jsou tvořeny ze 
zákonných poplatků. V porovnání s rokem 2002 je nárůst na 109,7%. Některé položky rozpočtu 
rostou neúměrně vysoko , např. za nájmy a telefony je více jak  190% meziroční nárůst. Tyto údaje 
zaslouží vysvětlení.)V rozpravě vystoupil posl. S.Recman:( Nárůst mez je o 21% ). O: J.Vrzal:( Úřad 
se musel přestěhovat. Část objektu využívá formou podpronájmu  i Zajišťovací fond družstevních 
záložen.

Bylo přijato usnesení č. 95 (+17, 0, 1); přehled hlasování viz příloha zápisu č. 1,str. 10.

15.
Střednědobý výhled státního rozpočtu České republiky na roky 2004 a 22005

Dokument uvedl ministr financí B. Sobotka. MF vyhovělo zákonu a připravilo výhled 
státního rozpočtu na roky 2004 a 2005. Vychází z prognózy růstu HDP, předpokládané výše 
nezaměstnanosti. Nedostatkem je, že neodráží předpokládané  změny v oblasti příjmové, neboť ty 
mohou být zapracovány až na základě politického rozhodnutí. Proto MF připravuje dokument, který 
bude tyto skutečnosti zahrnovat. Jeho dokončení bude v polovině prosince. Zpravodajem byl posl. 
M.Kalousek. Výhled nereflektuje a ani nemůže reflektovat legislativní změny ke kterým musí dojít v 
letech 2003a 2004. Proto jej považuje za informaci a navrhuje ji vzít na vědomí. V rozpravě 
vystoupili poslanci:M. Kocourek: (Růsty HDP 4,2% a 4,3% v dokumentu jsou odvážné. Deficit na 
konci roku 2006 ve výši 161 mld. Kč je otázkou.) J. Mládek :(Tento scénář je uveden aby se 
nevyplnil, aby  bylo možné posoudit účinnost připravených změn. Věcné cíle se plní až když 
překročíme hranici únosnosti a jsou problémy s financemi. Hranice existuje. Možná, že 
Maastrichstské kritérium je onou hranicí), M. Svoboda :(Připravovaný dokument bude obsahovat vliv 
přistoupení ČR k EU), S. Recman :(Předpokládám, že toto je krizový scénář a v novém materiálu 
bude zřejmá i nová kvalita) , J. Dolejš :(Těšíme se na nový střednědobý scénář). M. Urban :(Situaci 
vystihuje příměr. V lodi je pořád ještě díra. Pojďme všichni k pumpám. O :ministr financi B. Sobotka 
:(I přes uvažované škrty ve výdajích dochází jen ke kosmetické úpravě výše deficitu. Pokud nedojde k 
úpravám daňových zákonů,pokud nebude směřovat činnost FNM ke svém konci pak nastává varovný 
scénář. Počítáme, že do roku 2006 se změní výše mandatorních výdajů. Prioritní bude, co zůstane v 
centru pozornosti a kam až lze dojít. Dojde k úpravě rozpočtových pravidel, budou změny v daňové 
oblasti. Předpokládáme vznik Sociální pojišťovny z výnosů privatizace což by mělo mít neutrální 
rozpočtový dopad. Míra odvahy řešit problémy je vymezena koaličním koridorem. Důležité u vývoje 
deficitu považuji její trend.) Dále vystoupil posl. S. Recman : ( Je zřejmé, že reforma bude mít 
několik etap. Chce znát předpokládaný vývoj veřejných financí a kolik kroků bude reforma mít.) Na 
toto vystoupení reagoval posl. J. Mládek:( MF se nyní zabývá vývojem státního rozpočtu. Veřejné 
finance budou následně). Bylo přijato usnesení č. 96 (+14,0,5), přehled hlasování viz příloha zápisu 

č. 1, str.10.

Řízení schůze se ujal místopředsedy výboru M. Kraus.

16.
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Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 397 - Operace státních 

finančních aktiv

Návrh uvedl ministr financí B. Sobotka. Návrh státního rozpočtu ČR pro kapitolu OSFA 
počítá s celkovými příjmy ve výši 6 296,5 mil. Kč a výdaje ve výši 29 716,5 mil.Kč. Výsledné 
schodkové saldo je ovlivněno v rozhodující míře transfery k úhradě ztráty České konsolidační 
agentury. Zpravodajem byl posl. M. Kocourek. Charakteristická je ztráta ČKA ve výši 18,6 mld. Kč. 
V příjmech je pak rozhodující příjem od FNM ve výši 1,8 mld. Kč z malé privatizace. V rozpravě 
nevystoupil žádný poslanec.

Bylo přijato usnesení č. 97 (+13, 0, 0); přehled hlasujících viz příloha zápisu č. 1, str. 10.

17.
Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 396 – Státní dluh

Návrh uvedl ministr financí B. Sobotka. Uvedl, že dluh v roce 2003 dosáhne výše 515 mld. 
Kč, což představuje 21,4% HDP. Součástí tohoto dluhu, který byl zpravidla u domácích bank bude 
tvořen i půjčkou ve výši 4,2 mld. Kč od Evropské Investiční banky s určením na řešení povodňových 
škod. Zpravodajem byl posl. M. Kocourek. Požádal ministra financí o propočet dluhové služby 
u položky 24,2 mld. Kč. Proto navrhuje projednávání bodu přerušit. V rozpravě návrh zpravodaje 
podpořili posl. M. Kraus a J. Mládek. B. Sobotka: Citovanou částku MF analyzuje. Drobnější růst 
vnější zadluženosti je vlivem výhodné půjčky od EIB. Byl přijat návrh zpravodaje na přerušení 
(+17, 0, 1); přehled hlasování viz příloha zápisu č. 1, str. 11.

18.
Vládní návrh Státního rozpočtu České republiky na rok 2003, kapitola 398 – Všeobecná pokladní 

správa - zahájení

Návrh uvedl ministr financí B. Sobotka. Uvedl, že součástí kapitoly je vládní rozpočtová 
rezerva ve výši 2 390 mil. Kč a výdaje ve výši cca 6 mld. Kč na reprodukci majetku. Mezi hlavní 
skupinu výdajů lze zahrnout i 100 mil.Kč jako rezervu pro Integrovaný záchranný systém. 
Zpravodajem byl posl. M. Kalousek. Oznámil úmysl předložit návrh na přerušení do příští schůze. 
Důvodem je, že kapitola může být v konečné podobě projednána až budou známa usnesení ostatních 
odborných výborů. V rozpravě nevystoupil žádný poslanec. Byl přijat návrh zpravodaje na přerušení 
do příští schůze (+18, 0, 0); přehled hlasování viz příloha zápisu č. 1, str. 11.

***
Tím byl program 7. schůze vyčerpán. Předseda výboru M. Kalousek poděkoval přítomným a jednání  

ukončil 21. listopadu 2002 v 11.30 hodin.
***

Zapsal: P. Jelínek, J.Třebický,
V Praze dne 27. listopadu 2002
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Jaroslav  GONGOL v. r. Miroslav  KALOUSEK v. r.
         ověřovatel        předseda-zpravodaj




